



台灣消化系內視鏡醫學會

第八十六次電子內視鏡病例暨併發症討論會

時間：108 年 5 月 4 日（星期六） 下午 13:00~17:15

地點：輔仁大學附設醫院六樓任顯群講堂
（新北市泰山區貴子路 69 號）

13:00~13:15 報到

13:15~13:20 開幕致詞 李輔仁主任

第一部分 座長：林裕民醫師、陳建全醫師

13:20~13:35 A 68-year-old man with difficulty in swallowing of liquid and solid foods for 6 months.

許本麟¹、陳增興¹、盧俊良^{1,2}、侯明志^{1,2}

台北榮民總醫院 胃腸肝膽科¹ 內視鏡診斷暨治療中心²

13:35~13:50 A 46-year-old man with intermittent diarrhea over one week

陳俊璋、陳鵬仁

三軍總醫院 胃腸肝膽科

13:50~14:05 A 32-year-old woman with left lower abdominal pain for one day

林倬瑋

亞東醫院內科部肝膽胃腸科

14:05~14:20 A 83-year-old female with intermittent fever and tea-colored urine for one month

張為淵、郭雨庭、王秀伯

國立臺灣大學醫學院附設醫院 內科

14:20~14:35 A 27-year-old man with abdominal fullness and loose stool recently.

戴芸浩¹、盧俊良^{1,2}、藍耿欣¹、侯明志^{1,2}

台北榮民總醫院 胃腸肝膽科¹ 內視鏡診斷暨治療中心²

14:35~14:50 A 47-year-old man with fever and watery diarrhea for two months.

黃思皓、陳明堯

衛生福利部雙和醫院 消化內科

14:50~15:05 A 32-year-old man with progressive abdominal dull pain in recent weeks.

鄭琮譯¹、李沛璋¹、辛怡芳²

台北榮民總醫院 胃腸肝膽科¹ 內視鏡診斷暨治療中心²

15:05~15:20 Coffee Break

第二部分 座長：陳建華主任、蔡明璋主任

15:20~15:35 A 61-year-old woman with abdominal discomfort off and on for 3 months

郭飛鵬、陳建華

台北慈濟醫院 肝膽腸胃科

15:35~15:50 A 91-year-old woman with chest tightness and shortness of breath

王允成、童春芳、葉宏仁、張繼森

台中榮民總醫院肝膽胃腸科

15:50~16:05 A 80-year-old woman with episodes of tarry stool and anemia

張天恩¹、王彥博²、李癸洲¹、盧俊良²、侯明志^{1,2}

台北榮民總醫院 胃腸肝膽科¹ 內視鏡診斷暨治療中心

16:05~16:20 A 54-year-old woman with abdominal distension for 3 months.

黃寶源

高雄長庚紀念醫院 胃腸肝膽科系

16:20~16:35 A case of duodenal mucosal lesion.

葉人豪¹、林志文¹、吳宗勤¹、蕭博仁¹、王文瑜²

義大大昌醫院¹、義大醫院²、胃腸肝膽科

16:35~16:50 A 53-year-old man received health exam without clinical symptom.

蘇輝明、周業彬

高雄長庚紀念醫院 胃腸肝膽科系

16:50~17:05 A 78-year-old woman was admitted to emergency clinic with hematemesis.

黃宇庭

嘉義長庚紀念醫院 胃腸科

17:05~17:15 閉幕致詞 陳建華主任